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BR.0002.4.2025 
 

P R O T O K Ó Ł NR XIV/2025 

posiedzenia Rady Powiatu Międzychodzkiego 

w dniu 24 kwietnia 2025 r. 
 

Posiedzenie odbyło się w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Międzychodzie, 
ul. 17 Stycznia 143. 
 

Obrady rozpoczęto o godz. 15:03 

Ad.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu Ryszard Skiba.  

Otworzył obrady XIV sesji Rady Powiatu Międzychodzkiego. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady 15 radnych stanowi kworum, przy którym Rada może podejmować prawomocne decyzje. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Ad.2. Uwagi do porządku obrad  

Porządek obrad XIV sesji Rady Powiatu stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący Ryszard Skiba poinformował, iż porządek dzisiejszych obrad został przedstawiony 

radnym w ustawowym terminie. Zapytał, czy ktoś wnosi o zmianę porządku obrad?  

 

Godz. 15:04 na obradny przybył radny Witold Maciołek oraz Andrzej Zieliński. 

Od tej pory w sesji uczestniczy 14 radnych. 

 

Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 14 radnych, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania – 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 

„wstrzymujących się” - przyjęła porządek obrad XIV sesji Rady Powiatu. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu XIII sesji Rady Powiatu 

Przewodniczący Ryszard Skiba poinformował, że protokół XIII sesji Rady Powiatu wyłożony był do 

wglądu w Biurze Rady, zostały również przesłane radnym poprzez System Rada. Na sprawdzającego 

został wyznaczony Radny Krzysztof Bartkowiak.  

Zapytał, czy sprawdzający wnosi uwagi co do treści protokołu?  

Radny Krzysztof Bartkowiak nie zgłosił uwag do protokołu. Następnie pod rozwagę radnych poddał 
kwestię formy przyszłych protokołów z posiedzeń sesji, czy komisji. Podkreślił, że protokół to nie jest 
stenogram.  
Szczegółowy przebieg wypowiedzi odzwierciedla nagranie/transkrypcja. 
Czas nagrania: 00:01:30 – 00:04:12. 
 
Dalej Przewodniczący Ryszard Skiba zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi co do treści 

protokołu? Stwierdził brak uwag i zarządził głosowanie.  

Rada Powiatu przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 14 radnych, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania – 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach  

„wstrzymujących się” - przyjęła protokół XIII sesji z dnia z dnia 27.03.2025 r.  

Dalej, stosownie do §27 pkt.3 Statutu do sprawdzenia protokołu dzisiejszych obrad, Przewodniczący 

Ryszard Skiba wyznaczył Radną Darię Bielejewską.  
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Ad.4. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym 

Informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym przedstawił Starosta Rafał Litke 

- załącznik nr 4 do protokołu.  

Głos w sprawie przedstawionej Informacji zabrali radni: 
- Daniel Kozubowski w sprawie aneksowania umowy z firmą GRAEB na rozszerzenie podstawowego 

zakresu zadania o roboty dodatkowe polegające na budowie wodociągu do zadania pn. Rozwój 
powiatowej infrastruktury drogowej polegający na rozbudowie drogi powiatowej nr 1735P „Kwilcz – 
Miłostowo – Krzyżkówko” oraz uchwały Zarządu dotyczącej uchylenia procedury nieodpłatnego 
umieszczania plakatów wyborczych w pasach dróg powiatowych, 

- Marek Jakóbczyk w sprawie egzekwowania opłat za umieszczanie plakatów wyborczych. 
 Na powyższe wyjaśnień udzielili Starosta Rafał Litke, Wicestarosta Waldemar Górczyński oraz 
Kierownik Wydziału Komunikacji i Dróg Mariusz Osowski.  
Szczegółowy przebieg dyskusji nad Informacją odzwierciedla nagranie/transkrypcja. 
Czas nagrania: 00:12:06 – 00:22:44. 
 
Ad.5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzychodzkiego na lata 2025 – 2032 

Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Ryszard Skiba. Zapytał, czy są pytania. Stwierdził 
brak pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  

 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 14 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr XIV/91/2025 w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Międzychodzkiego na lata 2025 – 2032. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
b) zmiany uchwały budżetowej na rok 2025 

Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Ryszard Skiba. Zapytał, czy są pytania.  
 Głos zabrał Radny Daniel Kozubowski. Zapytał o deklarację udziału finansowego Gminy 
Międzychód w zadaniu - przebudowa drogi powiatowej nr 1719P, ul. św. Jana Pawła II w 
Międzychodzie. 
 Na powyższe odpowiedział Wicestarosta Waldemar Górczyński. Kwestia jest rozważana przez 
Burmistrzów. Trwają rozmowy.  
Szczegółowy przebieg wypowiedzi odzwierciedla nagranie/transkrypcja. 

Czas nagrania: 00:23:58 – 00:25:03. 

 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 14 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr XIV/92/2025 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 
2025. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
c) udzielenia dotacji na prace konserwatorsko – restauratorskie przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków - ambony w Kościele Parafialnym pw. św. Wojciecha w Chrzypsku Wielkim 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Ryszard Skiba. Zapytał, czy są pytania. Stwierdził 
brak pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  

 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 14 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr XIV/93/2025 w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorsko – restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków - ambony w Kościele 
Parafialnym pw. św. Wojciecha w Chrzypsku Wielkim 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu garażu usytuowanego na działce nr 
1666 o powierzchni 0,1145 ha, położonej w obrębie Międzychód, gminie Międzychód 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Ryszard Skiba. Zapytał, czy są pytania. Stwierdził 
brak pytań i zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  
 

Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 14 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” - podjęła uchwałę nr XIV/94/2025 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
najmu garażu usytuowanego na działce nr 1666 o powierzchni 0,1145 ha, położonej w obrębie 
Międzychód, gminie Międzychód. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Międzychodzie 
za 2024 r.  
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Międzychodzie za 2024 r. 
przedstawiła Dyrektor Centrum Katarzyna Bazan.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Głos w sprawie przedstawionego Sprawozdania zabrał Radny Daniel Kozubowski. Podziękował  
Dyrektor Katarzynie Bazan i pracownikom Centrum za przedstawione sprawozdanie, za niełatwą pracę, 
zwłaszcza w zakresie pracy z dziećmi. Następnie nawiązał do tematu powstania drugiej placówki 
opiekuńczo-wychowawczej, wysokości środków PFRON i zapotrzebowania społeczeństwa na 
poszczególne formy wsparcia, dodatków motywacyjnych w ramach rządowego programu 
„Dofinansowanie wynagrodzeń pracowników …”.  
Szczegółowy przebieg dyskusji nad sprawozdaniem odzwierciedla nagranie/transkrypcja. 
Czas nagrania: 00:44:41 – 00:47:12. 

 
Ad.7. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2024 r. 
Ocena zasobów pomocy społecznej za 2024 r. stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 Dyrektor Katarzyna Bazan wskazała, że radni otrzymali materiał do zapoznania się. Wyjaśniła, że 
jest to zbiór danych z systemu Centralnej Aplikacji Statystycznej MRiPS, na które nie ma wpływu, a 
stanowią podstawę do sformułowania i przedstawienia organowi wykonawczemu pewnych wniosków. 
Poprosiła o ewentualne pytania do przedstawionej Oceny.   
 Głos zabrał Radny Daniel Kozubowski. Wywiązała się dyskusja w kwestii rozbieżności danych 
zawartych w Ocenie, a przedstawionym wyżej Sprawozdaniu.  
 Wyjaśnień udzieliła Dyrektor Katarzyna Bazan.  
 Puentując dyskusję, Przewodniczący Ryszard Skiba, przeszedł do kolejnego porządku obrad.  
Szczegółowy przebieg dyskusji nad Oceną odzwierciedla nagranie/transkrypcja. 
Czas nagrania: 00:47:22 – 00:51:51. 
 
Ad.8. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

w 2024 r.  
Ad.9. Promocja powiatu – działania za 2024 r. 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu Międzychodzkiego z realizacji Programu Współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2024 
przedstawiła Podinspektor ds. Promocji i Rozwoju Magdalena Dubrowska. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
Następnie, Podinspektor Magdalena Dubrowska, przedstawiła bezpośrednio prezentację „Promocja 
powiatu – działania za 2024 r.” 
Prezentacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
 W sprawie przedstawionej sprawozdawczości głos zabrał Radny Bartosz Cemborowski, 
Podziękował Podinspektor Magdalenie Dubrowską za tytaniczną pracę na rzecz promocji powiatu.  
 Następnie głos zabrał Daniel Kozubowski. Wskazał, że w przedstawionej prezentacji zabrakło mu, 
(albo umknęło) informacji na temat działaniach promocyjnych w zakresie partnerstwa Powiatu z Klubem 
„Sokół” oraz wydawnictwa kolejnego tomu Wielkiego Almanachu, który był planowany na rok 2024.  
 Na powyższe odpowiedzieli Podinspektor PR oraz Starosta. Wyjaśnili, że umowa sponsoringu z 
Klubem „Sokół” dotyczyła 2023 r. Natomiast Almanach jeszcze się nie ukazał. Są zabezpieczone środki 
w budżecie. 
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Szczegółowy przebieg dyskusji nad Sprawozdaniami odzwierciedla nagranie/transkrypcja. 
Czas nagrania: 01:06:57 – 01:09:27.  

 
Ad.10. Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Daniel Kozubowski zapytał o plany Zarządu odnośnie przeznaczenia nadwyżki budżetowej za 
rok 2024 w kwocie około 14 mln zł (wg sprawozdania RB-NDS).  
 Na powyższe odpowiedział Starosta. Wskazał na zabezpieczenie środków na program kolej+, koszty 
związane u utworzeniem drugiej POW, remont ZS Nr 2 w Międzychodzie, wzrost wydatków bieżących 
– zapowiadane podwyżki cen energii elektrycznej, kolejne umieszczenia nieletnich w pieczy zastępczej 
itp.  
 Radny Marek Jakóbczyk skomentował informację Starosty - jako narzekanie - w sprawie kolejnego 
umieszczenia nieletniej w pieczy zastępczej – 17 letniej matki z noworodkiem.    
Szczegółowy przebieg dyskusji nad Sprawozdaniami odzwierciedla nagranie/transkrypcja. 
Czas nagrania: 01:09:44 – 01:17:12. 
 
 Dalej Radny Marek Jakóbczyk odczytał, a następnie złożył na ręce Przewodniczącego Rady Ryszard 
Skiby zapytanie skierowane do Starosty Międzychodzkiego w sprawie otrzymanej korespondencji ze 
Starostwa Powiatowego z informacjami wyborczymi kandydata na Prezydenta RP Rafała 
Trzaskowskiego. 
 Na powyższe odpowiedzieli Starosta oraz inspektor Biura Rady Iwona Juszczyk. 
Szczegółowy przebieg dyskusji nad Sprawozdaniami odzwierciedla nagranie/transkrypcja. 
Czas nagrania: 01:19:45 – 01:22:17. 
 
Przewodniczący Ryszard Skiba zwrócił się z zapytaniem o możliwość współrealizacji z Gminą Sieraków 
inwestycji drogowej w miejscowości Lutomek – uporządkowania skrzyżowania drogi powiatowej z drogą 
gminą – o czym była już mowa.  
 Na powyższe odpowiedział Wicestarosta. Jesteśmy przygotowani. Oczekujemy na inicjatywę ze 
strony Burmistrza Gminy Sieraków.  
Szczegółowy przebieg dyskusji nad sprawozdaniami odzwierciedla nagranie/transkrypcja. 
Czas nagrania: 01:22:18 – 01:25:46. 
 
Ad.11. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące Rady. 
Przewodniczący Rady powiedział, że informacja o kolej sesji zostanie przekazana w stosownym 
terminie. 
 
Ad.12. Zakończenie obrad. 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad, Przewodniczący Ryszard Skiba, zamknął obrady XIV 
sesji Rady Powiatu.  

Obrady zakończono o godz. 16:29. 
 

Szczegółowy przebieg sesji (obraz, dźwięk) odzwierciedla nagranie XIV sesji Rady Powiatu 
Międzychodzkiego w dniu 24 kwietnia br., umieszczone na stronie rada.powiatmiedzychodzki.pl w 
zakładce „Nagrania”, należy wybrać kanał Powiat Międzychodzki. Kopia nagrania jest również 
zlokalizowana na dysku twardym w Biurze Rady i Zarządu Powiatu.  
Transkrypcja stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 
 
Protokołowała       Przewodniczący Rady Powiatu 
 
Iwona Juszczyk        Ryszard Skiba 
 
 
 
 
Sprawdzająca protokół: 
 
Daria Bielejewska 


